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Zápis z 309. zasedání konaného dne 20. 10. 2020 (MS Teams) 

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři 

 

 

MgA. Zeman, doc. Kaleja, Dr. Kamrádová, doc. Weiss, A. Babijová, Dr. 

Langer, J. Jamnický, Ing. Kubalová, Bc. Hercig,  Dr. Radek, Ing. Škrabal, 

doc. Höflerová, Dr. Majerová, Ing. Verner, Dr. Stoklasa, Dr. Kocourková, 

Mgr. Holba, Dr. Vomlela, J. Trembač, Dr. Sedlář, M. Prusková 

Omluveni/neomluveni 

senátoři 

M. Prokop (oml.) 

 

Hosté Doc. Tuleja, Ing. Růžičková, Prof. Stuchlík (FÚ), Doc. Kovář (FÚ), Dr. 

Blaschke (FÚ) 

  

PROGRAM JEDNÁNÍ  

1. Projednání programu jednání 

2. Zápis ze zasedání per rollam a jeho schválení 

3. Volba místopředsedy AS SU 

4. Návrh předsedy k rozšíření předsednictva AS SU 

5. Legislativní záležitost - I. Změna Volebního řádu Akademického senátu Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

6. Ekonomické záležitosti -  Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské 

univerzity v Opavě pro rok 2020 

7. Personální záležitosti -  Návrh na jmenování členů Vědecké rady Fyzikálního ústavu 

8. Organizační záležitosti AS SU -  Návrh předsedy AS SU k ustanovení pracovních komisí 

9. Různé -  Informace prorektora k přípravám Strategického záměru a jiné 

 

Ad 1) Projednání programu jednání 

 

Jednání AS SU v Opavě zahájil jeho předseda, přivítal přítomné členy senátu a hosty jednání, 

představil a přivítal novou členku senátu za zaměstnaneckou komoru FVP SU, PhDr. Lucii 

Kamrádovou, Ph.D., následně prohlásil jednání za usnášeníschopné. Sdělil, že všichni obdrželi 

program jednání a otevřel diskuzi k jeho případnému doplnění či návrhům k jeho změně. 

Všichni senátoři s programem souhlasili.  

 

Ad 2)  Zápis ze zasedání per rollam a jeho schválení 

Předseda senátu informoval ve věci vyhlášeného hlasování per rollam ze dne 27. 8. 2020 

s termínem hlasování do 3. 8. 2020. Sdělil, že o závěrech hlasování byli všichni senátoři 

informování e-mailem a nyní je nutné schválit samotný zápis z hlasování. Otevřel diskuzi 

k tomuto bodu a nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
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Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje zápis z vyhlášeného 

hlasování per rollam ze dne 27. 8. 2020 s termínem hlasování do 3. 8. 2020.  

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Na jednání se připojil Dr. Sedlář. Nyní je připojeno 21 senátorů. 

 

Ad 3) Volba místopředsedy AS SU 

 

Předseda senátu otevřel další bod jednání a  požádal o návrhy kandidátů na pozici 

místopředsedy/kyně AS SU za akademickou komoru. Sám navrhl dr. Majerovou. Ta s návrhem 

souhlasila. Dále navrhnul dr. Langera. Ten s návrhem rovněž souhlasil. Uvedl důvody pro svůj 

návrh. Připomněl členům senátu postup vnitřního postupu po zvolení předsedy senátu. 

Navrhnul, aby senát hlasoval ve věci stejného složení volební komise pro volbu 

místopředsedy/kyně za akademickou komoru a požádal dotčené senátory, jichž se členství 

v komisi týká o souhlasné stanovisko. Všichni navržení senátoři, jmenovitě MgA. Zeman, dr. 

Radek a Ing. Škrabal, souhlasili se svou účastí v předmětné komisi. Následně předseda vyvolal 

hlasování.  

 

Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi pro volbu 

místopředsedy Akademického senátu ve složení: MgA. Bc. Miroslav Zeman, Mgr. David 

Radek, Ph.D., Ing. Jaroslav Škrabal. 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

21    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Po schválení usnesení, týkající se výsledku volby k volební komisi, předseda senátu požádal 

všechny členy komise, aby se ujali své agendy v rámci tohoto bodu jednání. Navrhnul 

vyhlášení krátké přestávky, v rámci které by komise zajistila potřebné kroky k procesu volby. 

Po jejím ukončení MgA. Zeman sdělil členům senátu, že po vzájemné dohodě s kolegy 

z komise bude proces volby řídit jako její předseda. Následně předal informace k proceduře 

volby a zahájil hlasování. Po sečtení výsledků informoval senát, že výsledek prvního kola 

nepřinesl uzavření procesu volby, proto zahájil druhé kolo s doplněním informací o počtu 

potřebných hlasů ke zvolení. Po sečtení hlasů výsledku volby druhého kola oznámil, že dr. 

Langer byl zvolen místopředsedou AS SU za akademickou komoru, předsedou senátu této 

komory, kterému ke zvolení za celou komisi poblahopřál.  

 

Přehled: 

• výsledky volby z prvního kola: dr. Langer obdržel 7 hlasů, dr. Majerová obdržela 4 hlasy 

• výsledky volby z druhého kola: dr. Langer obdržel 8 hlasů, dr. Majerová obdržela 3 

hlasy 

 

 

Následně se řízení jednání ujal předseda senátu, který poblahopřál dr. Langerovi a poděkoval 

volební komisi za její koordinaci volby.  
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Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil za místopředsedu 

Akademického senátu v Opavě, předsedu komory akademických pracovníků, RNDr. 

Miroslava Langera, Ph.D. 

 

Ad 4) Návrh předsedy k rozšíření předsednictva AS SU 

 

Dále navrhnul senátu, aby projednal obsazení pozice tajemníka senátu, na který vnitřní 

předpis pamatuje. Otevřel diskuzi k vznesenému návrhu. Do diskuze se zapojili: doc. 

Höflerová, dr. Majerová, MgA. Zeman, dr. Langer, Ing. Verner, paní Moravcová. Senátoři 

diskutovali o kompetencích jednotlivých pozic, zajímali se o agendu tajemníka, které činnost i 

by pak již paní referentka Moravcová nezajišťovala. Diskutovalo se o tom, zda v této věci 

nehlasovat teprve poté, co bude jasněji vymezena kompetence této pozice. Předseda 

senátu v této věci sdělil, že předpisy nepamatují na definici či vymezení agendy ani jeho 

místopředsedy a nemusí být tedy jasné, co náleží v gesci jednomu či druhému. Uvedl dále, že 

se setkal MgA. Zemanem, dr. Langerem, dr. Majerovou a paní Moravcovou a diskutoval 

s nimi ve věci agendy předsednictva, pokud by samozřejmě došlo k jeho rozšíření a dotčení 

by byli senátem zvoleni. Dodal, že mu záleží na efektivitě procesů a funkčnosti celého senátu, 

proto se s kolegy setkal před samotným jednáním s cílem seznámit se s představami kolegů a 

společně si některé věci usadit. Předseda k agendě tajemníka uvedl, že čekává, že všechny 

agendy členů předsednictva musí reagovat pružně dle potřeb senátu a tudíž i senátoři, kteří 

zastávají danou pozici, v této věci musí být takto nastaveni a že bude stát o to, aby 

vzájemná komunikace předsednictva byla pro chod senátu příznivá. Obrátil se na členy 

senátu s dotazem, zda má zahájit hlasování ve věci obsazení této pozice. Senátor dr. Sedlář 

nesouhlasil s otevřením tohoto hlasování a uvedl důvody, kdy s návrhem souhlasil. Předseda 

ukončil diskuzi s tím, že sdělil informaci o vyhlášení hlasování o obsazení pozice tajemníka 

senátu, a to s ohledem na většinu senátorů se k návrhu přiklánějí. Proběhlo hlasování 

k navrženému usnesení.   

 

Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v rozhodl o obsazení pozice tajemníka 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě.  

 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

11     0    10 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s veřejným 

hlasováním ve věci volby na obsazení pozice tajemníka Akademického senátu Slezské 

univerzity v Opavě.  

 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

20     0    1 

Usnesení bylo přijato. 

 

Předseda senátu v  jednání k tomu bodu pokračoval a vyzval přítomné senátory ke sdílení 

svých názorů, nominací na obsazení této pozice a volby hlasování k této věci prostřednictvím 

„veřejného formátu“ hlasování. Nikdo z přítomných nebyl proti využití této možnosti. 

Nominoval pro tuto pozici dr. Majerovou a požádal jí o její stanovisko. Ta s nominací 

souhlasila.  
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Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil za tajemnici 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě  Dr. Ing. Ingrid Majerovou. 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

20     0    1 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 5) Legislativní záležitosti 

I.Změna Volebního řádu Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné 

Doc. Kaleja požádal o stanovisko rektora k navrženému materiálu, následně o informaci od 

předkladatelky, dr. Majerové. Doc. Tuleja konstatoval, že své stanovisko zaslal poštou, je tedy 

součástí předloženého materiálu a nevidí žádný problém, aby tato změna nebyla schválena. 

Dr. Majerová sdělila, že změna volebního řádu byla předložena v návaznosti na situaci, která 

nastala, tedy v souvislosti s anticovidovým opatřením, kdy AS SU OPF neměl ve svých 

pravidlech klausuli o e-volbách. Tudíž by nemohly být uskutečněny touto formou. Po 

konzultaci s Mgr. Březinovou jsme se dohodli, že by bylo dobré tuto formu voleb zde 

zakomponovat. V rámci diskuze neměl nikdo žádné připomínky, ani dotazy. Předseda nechal 

tedy o návrhu hlasovat.  

 

Návrh usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje I. Změnu Volebního 

řádu Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

21     0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Z jednání se odpojil Dr. Stoklasa. Nyní je připojeno 20 senátorů. 

 

Ad 6) Ekonomické záležitosti 

Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 

2020 

Doc. Kaleja předal slovo panu rektorovi a ten následně požádal paní kvestorku, aby materiál 

představila. Ing. Růžičková sdělila, že předkládá dodatek k rozpisu příspěvku a dotace 

součástem, kdy již odpověděla na některé dotazy, které vznesl Ing. Verner emailem. Jedná 

se o běžné rozpisy dotací, které byly účelově připsány na podané projekty. Není zde nic 

mimořádného, co by potřebovalo komentář, nicméně zodpoví jakékoli dotazy. V rámci 

diskuze doc. Kaleja vznesl dotaz na senátora Ing. Vernera, zda je materiál v pořádku, zda 

všechny dotazy, které vznesl, byly vysvětleny. Ing Verner sdělil, že materiál prostudoval spolu s 

 Ing. Škrabalem a dr. Majerovou a spolu také vznesli dotazy, které byly zodpovězeny a 

vysvětleny. Žádné nesrovnalosti nebyly shledány. V rámci projednávání tohoto bodu 

programu senátorka dr. Kamrádová se z následného jednání předsedovi senátu omluvila. 
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Požadované kvorum pro usnášeníschopnost je s ohledem na stav 

přítomných (20 senátorů s hlasovacím právem), naplněno.  Předseda nechal hlasovat o 

předloženém návrhu.  

 

Návrh usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu 

příspěvku a dotace součástem pro rok 2020 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

20     0    0 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 7) Personální záležitosti 

Návrh na jmenování členů Vědecké rady Fyzikálního ústavu. 

 

Doc. Kaleja požádal prof. Stuchlíka o předložení materiálu a tedy o představení 

navrhovaných členů VR FÚ. Ředitel FÚ SU předložil 3 návrhy na členy do VR FÚ SU, objasnil 

důvody svých návrhů. Předseda poděkoval řediteli a následně se dotázal senátorů, zda 

hlasování bude v individuálním nebo kolektivním jako formátu – jako jeden návrh s 3 

nominacemi. Dr. Majerová sdělila, že se domnívá, že by se mělo hlasovat o každém zvlášť. 

Všichni senátoři se přiklonili k hlasování o každé navrhované osobě samostatně. Předseda 

zahájil hlasování.  

 

Návrh usnesení 9: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem na 

jmenování doc. Mgr Ireny Armutidisové členkou Vědecké rady Fyzikálního ústavu v Opavě 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

16     0    4 

Usnesení bylo přijato. 

 

Návrh usnesení 10: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem na 

jmenování doc. Mgr Jiřího Siostrzonka, Ph.D. členem Vědecké rady Fyzikálního ústavu v 

Opavě 

 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

14     0    6 

Usnesení bylo přijato. 

 

Návrh usnesení 11: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem na 

jmenování doc. RNDr. Dalibora Cipriana, Ph.D. členem Vědecké rady Fyzikálního ústavu v 

Opavě 

 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

20     0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 
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Ad 8) Organizační záležitosti 

 

Návrh předsedy AS SU k ustanovení odborných komisí 

Předseda představil členům senátu svůj návrh ve věci zřízení odborných komisí AS SU 

v Opavě. Dodal informaci, že celou věc diskutoval s Mgr.  Březinovou, právničkou SU, podle 

které vnitřní předpis senátu v této věci dává volnost. Ozřejmil výklad vnitřního předpisu a jeho 

dispozice, které se nabízejí. Doplnil, jakým způsobem si chod komisí představuje ve vztahu 

k předsednictvu a také ve vztahu k senátu jako celku, zejména při projednávání 

předmětných otázek programu jednání AS SU, kdy komise členy senátu bude informovat o 

svých závěrech. Upozornil, že nejde o povinnost senátorů přihlásit se k účasti na členství 

v navržených komisích, nic méně, že rád bych, jak dodal, aby každý senátor byl zapojen do 

chodu alespoň jedné komise, aby dělba součinnosti mohla být zajištěna ve vztahu 

k ostatním. Požádal senátory o své názory a postřehy k předloženému návrhu. Dr. Sedlář sdělil, 

že nesouhlasí s ustanovením komisí, přiklání se k případným účelovým komisím. Domnívá se, že 

by pak senátoři mohli hlasovat o něčem, co zpracuje komise, ale každý člen senátu je 

zodpovědný za svůj hlas. Na to reagoval předseda tak, že senátoři mohou být členy 

kterékoliv odborné komise, resp. že pokud jsou členy jedné či několika, nic jim nebrání v tom, 

aby se jednání komise, ve které nejsou evidováni jako členové, účastnili. Mají na to právo a 

hlasování je vždy věci individuální, čili jednotlivce, bez ohledu na jeho členství v komisi. 

Senátorům předal informaci o tom, že se již zajímal v řadách některých senátorů, které zná již 

nějakou dobu, zda by měli případný zájem komisi řídit. Věc projednával se senátory: Ing. 

Verner, dr. Kocourková, doc. Weiss, MgA. Zeman, dr. Majerová, dr. Langer. Následovala 

diskuze, již závěry potvrdily předsedovi relevanci hlasování k této věci, proto doc. Kaleji zahájil 

proces hlasování.  Senátoři se přikláněli ke společnému formátu hlasování o všech odborných 

komisích najednou.  

 

Návrh usnesení 12: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě rozhodl o ustanovení 

odborných komisí Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě, a to: 1) Ekonomická 

komise, 2) Legislativní komise, 3) Komise pro studijní a sociální záležitosti, 4) Komise pro strategii 

a rozvoj 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

19     1    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Doc. Kaleja sdělil, že komunikace v jednotlivých komisích nemusí být upravena žádným 

vnitřním předpisem, je to pouze věcí členů komise a předsedové mohou mimo jiné 

nominovat  za členy i kolegy z akademické obce Slezské univerzity v Opavě, aniž by byli 

senátoři.   Dále se členové senátu se shodli na tom, že předsedové jednotlivých komisí by měli 

být voleni až navrženými členy té které komise. Doc. Kaleja vznesl dotaz na pana rektora, do 

jaké míry mohou využívat k dotazům právničku SU. Doc. Tuleja sdělil, že nevidí problém 

s oslovením právničky, nicméně se přiklání, aby byla kontaktována primárně prostřednictvím 

předsedů komisí nebo předsedy senátu, aby pak právnička SU nemusel být zahlcována 

nerelevantními dotazy. Doc. Kaleja po diskuzi všech členů senátu navrhl jednotlivé 

koordinátory komisí, a to v následujícím složení a navržené senátorky a senátory požádal o 

jejich souhlasné stanovisko k zadanému úkolu:, 
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1) Komise pro studijní a sociální záležitosti – MgA. Bc. Miroslav Zeman 

2) Ekonomická komise - Ing. Tomáš Verner 

3) Legislativní komise – PhDr. Vladimíra Kocourková, Ph.D. 

4) Komise pro strategii a rozvoj – doc. PhDr. Michaela Weiss, Ph.D. 

 

Navržené senátorky a senátoři souhlasili, proto je pak doc. Kaleja požádal, aby oslovili členy 

senátu ve věci ustanovení členské základny odborných komisí AS SU.  

 

Ad 9) Různé  

Strategický záměr Slezské univerzity 21+ - návrhová část 

 

Předseda požádal prorektora Gongola o představení materiálu k navrženému bodu 

programu. Doc. Gongol spustil prezentaci Strategického záměru Slezské univerzity v Opavě 

21+ a představil jednotlivé části materiálu. Následně probíhala diskuze k prezentovanému. 

Prorektor objasnil, že na této stále nefinální podobě spolupracovaly jednotlivé součásti a i 

další kolegové z univerzity i mimo univerzitu, zejména kolegové z BePartners. Prorektor  

 

upozornil, že v této fázi předkládá verzi k další etapě připomínkování. Tento bod se uzavřel 

tak, že členové senátu zašlou své připomínky k materiálu doc. Weiss, předsedkyni odborné 

komise pro strategii a rozvoj AS SU v Opavě, v kopii předsedovi senátu, ten následně zašle za 

celý senát e-mailem rektorovi a prorektorovi do 30. 10. 2020, tak aby 3. 11. 2020 mohly být 

připomínky zapracovány a mohla být předložena finální verze k projednání AS SU na jednání 

10. 11. 2020 

 

Doplňovací volby do AS SU za OPF 

Dr. Majerová sdělila, že volby na příslušné fakultě postoupí do dalšího procesu díky již 

schválenému vnitřnímu předpisu,  který upravuje formát voleb distanční cestou. Předsedovi 

zašle v nejbližších dnes harmonogram a další nezbytné podklady k uveřejnění na webu 

senátu.  

 

Doplňovací volby do AS SU za FÚ 

Předseda informoval členy senátu o stavu realizace voleb na FÚ SU v Opavě. Sdělil, že ve 

středu a ve čtvrtek se uskuteční doplňovací volby do AS SU za Fyzikální ústav pouze pro 

komoru akademických pracovníků, jelikož do komory studentské nebyl navrhnut žádný 

kandidát. Všichni členové nynější volební komise souhlasí s členstvím i nadále, tudíž není 

nutné volit novou volební komisi a stačí pouze vyhlásit nové doplňovací volby do AS SU za FÚ 

do studentské komory. 

 

RVŠ 

Předseda informoval o obdrženém dopisu z RVŠ, o tom, že kontaktoval předsedy všech tří 

fakultních senátů, jak je požadování v dopise o navržení delegáta, který bude danou fakultu 

zastupovat. Referoval dále o současných delegátech, kterým končí mandát 31. 12. 2020- AS 

SU v Opavě bude na příštím jednání delegovat 2 členy z řady akademiků, jednoho do Sněmu 

a Předsednictva, druhého do Sněmu RVŠ, a také 1 studenta jako řádného člena Sněmu a 1 

jednoho náhradníka.  

 



                                        AKADEMICKÝ SENÁT  
 SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ 

 Na Rybníčku 1, 746 01 Opava 

 

 

Dotaz senátora dr.Sedláře 

Dr. Sedlář vznesl dotaz ke schválenému zápisu z jednání per rollam s odůvodněním, že nebyl 

online přítomen na začátku jednání, kdy se projednával zápis z minulého vyhlášeného 

hlasování per rollam. Dotázal se, zda zápis byl schválen v takové formě, v jaké byl předložen 

senátorům a zveřejněn na webu senátu. Uvedl, že zápis je zpracován v rozporu s jednacím 

řádem senátu. Předseda požádal o objasnění zmiňovaného rozporu, aby se konstruktivněji 

k této věci mohlo diskutovat. Proběhla diskuze k tomuto bodu.  

 

Informace předsedy senátu k Fóru předsedů Akademických senátů a Předsednictva 

akademických senátů 

Doc. Kaleja informoval členy senátu, že byl několikrát kontaktován ve věci ankety, týkající se 

disponibility online jednání a online voleb podle našich vnitřních předpisů. Uvedl, co psali v e-

komunikaci kolegové z jiných univerzit, sdělil, že za SU poslal požadované informace. 

Rámcově naše předpisy v daných souvislostech kopírují předpisy MU, Dále doplnil informaci, 

že jednání mimo jiné s právničkou univerzity o možnostech a limitech realizace distančního 

jednání a distančních forem voleb schémat v rámci AS SU. V Závěru dodal, že předpisy nám 

umožňuji reagovat na dotčené aktuální restrikce celoplošného charakteru, přestože pasáže 

předpisu nejsou zcela konkrétní, spíše jen naznačují, nebo jen zmiňují, ale nevymezuji detaily. 

Toto však sám za sebe sama vnímá ku prospěchu senátu.  

 

Příští jednání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě proběhne rovněž online 

formou prostřednictvím MS Teams, a to  dne 10. 11. 2020 od 13 hodin. 

 

 

 

Zapsala:  Zuzana Moravcová 

   

 

Viděl:   MgA. Miroslav Zeman 

  místopředseda za studentkou komoru AS SU 

 

Schválil:    doc.  PhDr. et PhDr. Martin Kaleja, Ph.D. 

 předseda AS SU 

 

 


